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ZAB.0002.9.2020  

 
Protokół nr XXI/20 

 z obrad XXI Sesji Rady Powiatu we Włocławku  
z dnia 30 września 2020 roku 

 
1) Otwarcie obrad XXI Sesji Rady Powiatu 

 
Pan Zygmunt Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku w dniu 
30 września 2020 r. o godzinie 11:10 otworzył obrady XXI Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku. Powitał radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Pana 
Jana Ambrożewicza – Wicestarostę, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, Pana 
Tadeusza Wiśniewskiego – Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg we Włocławku z siedzibą 
w Jarantowicach, przedstawicieli środków masowego przekazu, a także wszystkich obecnych 
na sali obrad.  
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w BIP oraz na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony 
danych osobowych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 18 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
 Wydruk listy obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
  

3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że XXI Sesja Rady Powiatu we Włocławku została 
zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu 
powiatu. Starosta przekazał uchwałę nr 310/20 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 
23 września 2020 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we Włocławku zawierającą 
ustalony porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu dotyczące realizacji tego 
porządku.  
Pozytywna ocena formalna przekazanych materiałów zobowiązała Przewodniczącego do 
zwołania XXI Sesji Rady Powiatu we Włocławku na dzień przypadający w ciągu 7 dni od 
dnia złożenia wniosku. Wniosek został doręczony w dniu 23 września 2020r.   
Przewodniczący Rady poinformował, że zwołanie Sesji w tym trybie wyłączyło wymóg 
posiadania przez projekt uchwały opinii odpowiedniej komisji rady, o czym stanowi paragraf 
30 ust. 2 Statutu Powiatu.  
Przewodniczący Rady poinformował, że iż do zmiany porządku obrad sesji zwołanej na 
wniosek Zarządu Powiatu, stosuje się przepis art. 15 ust. 2, co oznacza, że  Rada Powiatu, 
w trakcie sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu Rady, przy czym dodatkowo wymagana jest zgoda 
wnioskodawcy (Zarządu Powiatu).  
W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się bezprzedmiotowy i nie podlega 
głosowaniu.  
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Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu pismem z dnia 30 września 2020 r. 
wniósł o uzupełnienie porządku obrad o: 
 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 wraz 
z tekstem jednolitym,  

 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z tekstem jednolitym.  

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu dzisiejszej 
sesji. Wniosek stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania zmian zaproponowanych przez zarząd 
powiatu.   
Przewodniczący Rady przypomniał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że 
przystępując do głosowania radni są zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego przycisku 
na pulpicie, to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z, „przeciw” – czerwony 
przycisk z literą P, „wstrzymuję się”  – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 
6 zmienionego porządku obrad XXI sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2020 – 2027 (tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za-18 
Przeciw-0  
Wstrzymało się -0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady poinformował, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w porządku obrad autopoprawki do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady przystąpił do  procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 
7 zmienionego porządku obrad XXI sesji o autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 (tekst jednolity).  
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za-18 
Przeciw-0  
Wstrzymało się -0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XXI sesji ?  
Nie było wniosków.  
Porządek obrad uwzględniający wniosek zarządu powiatu radni otrzymali  w dniu sesji.  
Przewodniczący Rady poinformował radnych, iż porządek obrad XXI sesji składa się z 16 
punktów i przystąpił do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 
4) Przyjęcie protokołu nr XX/20 z dnia 28 sierpnia 2020 roku. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XX Sesji, który był do wglądu 
w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
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Wobec głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół 
nr  XX/20 z dnia 28 sierpnia 2020 r. 
 

5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od 
dnia 28 sierpnia 2020 r. do dnia 22  września 2020 r. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 23  września  
2020 r. do dnia sesji.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu, a  w dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali 
- sprawozdanie Starosty.  
Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut  przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem 
Starosty?  
Po przewie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji. 
Na obrady przybył Pan Roman Tomaszewski w  obradach uczestniczy 19 radnych.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 
sprawozdania?    
Radny Marek Jaskulski powiedział, że pytanie może nie wiąże się bezpośrednio ze 
sprawozdaniem, ale temat jest najważniejszy, który toczy cały kraj a ostatnio powiat 
włocławski i całe województwo. W związku z tym, że pandemia się nasila w kraju, 
w powiecie włocławskim i województwie radny zapytał czy poza DPS-em w Wilkowiczkach 
w pozostałych jednostkach, placówkach  znajdują się osoby zarażone  z potwierdzonym 
wynikiem dodatnim? Radny zapytał czy są zabezpieczone w budżecie środki na wypadek 
rozszerzenie epidemii? Autorytety w tym przypadku niezależne i rządowe mówią, że 
pandemia może się nasilić w miesiącu październiku. Radny zapytał czy są zabezpieczone 
środki na wypadek zmiany organizacji pracy jednostek powiatowych dla pracowników, 
którym przyjdzie dłużej pracować? Radny poprosił o tą informację na ile starosta jest na dzień 
dzisiejszy przekazać.  
Na obrady przybyła Pani Ewa Kończyńska. W  obradach uczestniczy 20 radnych.  
Pan Roman Gołębiewski - Starosta Włocławski podziękował za pytanie, ponieważ to 
forum wymaga przedstawienia sytuacji na terenie powiatu włocławskiego w tym trudnym 
temacie, który dotyczy całego świata, kraju a  w ostatnich dniach bardzo poważnie  powiatu 
włocławskiego. Oprócz DPS-u w Wilkowiczkach istnieją inne pojedyncze przypadki na 
terenie powiatu włocławskiego zakażonych wirusem, ale niepowodujące tak dużego 
ogniska,jak ognisko w DPS-ie w Wilkowiczkach. Sytuacja jest rozwojowa i zmienia się 
z godziny na godzinę. Pół godziny temu starosta rozmawiał z Panią Dyrektor Sanepidu, 
zostały potwierdzone kolejne nowe przypadki na terenie powiatu włocławskiego. 
Z szacunków wynika, że w tej chwili na terenie działania samorządu powiatu jest aktywnych 
przypadków około 110 osób. Dzisiejsze statystyki to zmienią, ponieważ pojawiają się osoby 
aktywnie zarażone oraz ozdrowieńcy. Pojawiło się kolejne ognisko w szpitalu we Włocławku. 
Do tej pory bywało tak, że to nie rozprzestrzeniało się w dużym zakresie, zarówno na miasto 
jak i powiat. Najpoważniejsza sytuacja w  ostatnich dniach to sytuacja w DPS 
w Wilkowiczkach. W połowie zeszłego tygodnia otrzymano informację o potwierdzonym 
pierwszym  przypadku wśród pracowników na bazie cyklicznych badań wykonywanych przez 
sanepid wśród załóg dps-ów w perspektywie 2 tygodniowej. W  ostatnim czasie ¼ załogi 
naszych jednostek była badana. Spowodowało to w bardzo szybkim czasie kolejne badania. 
Wyniki były bardzo złe, niepokojące. Na dzień dzisiejszy jest 75 osób zarażonych wśród 
pensjonariuszy, mieszkańców, 13 osób zarażonych wśród pracowników to jest informacja 
sprzed pół godziny. Jedna osoba z wynikiem niejednoznacznym. W ostatnich dniach w dps-ie 
miał miejsce zgon jednego pensjonariusza 86 - letni mieszkaniec naszej jednostki. Trudno 
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w tym momencie ocenić czy przyczynił się do tego koronawirus, ponieważ pensjonariusz 
miał wiele innych chorób współistniejących. W  dniu wczorajszym kolejna osoba z objawami 
zasłabnięcia przewieziona została do szpitala jednoimiennego w Grudziądzu. Starosta odbywa 
wiele rozmów z panią dyrektor i służbami. Pozostali pensjonariusze przechodzą tego wirusa 
w sposób neutralny. U osoby, która zmarła nie było żadnych objawów, nawet minimalnie 
podniesionej gorączki. Trudno wyrokować przyczynę tej śmierci. Sytuacja jest dynamiczna 
i ten stan może zmienić się z godziny na godzinę, z minuty na minutę. Powiat współpracuje 
z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim, jego  służbami, z Panią  Dyrektor DPS-u, Panią Dyrektor 
PCPR we Włocławku tak, aby ta opieka była zapewniona na należytym poziomie pod każdym 
względem, opiekuńczym, pielęgniarskim, lekarskim, nie mówiąc o wyposażeniu w środki 
ochronne, dezynfekujące i lampy bakteriobójcze i tym podobne rzeczy. W ostatnich dniach 
takie zakupy zostały zrealizowane z budżetu powiatu. Bardzo solidne ilości zostały 
przekazane przez Wojewodę Kujawsko-Pomorskiego. W tym aspekcie nie ma żadnego 
zagrożenia, że jednostka w te środki nie będzie wyposażona. W dniu dzisiejszym przesuwane 
są kolejne środki na zarządzanie kryzysowe, aby te czy inne potrzeby zabezpieczać. Jeśli będą 
potrzeby, to pieniędzy w budżecie powiatu włocławskiego, na te walkę, nie zabraknie. 
Największym problemem w ostatnich dniach jest problem ludzki. Część osób z obsługi dps-u 
z wyrokiem plusowym. Pojawiły się zwolnienia chorobowe. Zapewniony został, dla części 
załogi, hotel tak, aby nie musiały te osoby wracać do domu i swoich rodzin. 9 osób plus 
funkcjonariusze Wojsk Obrony Terytorialnej z tej możliwości korzystają. Poczyniono wiele 
starań  wspólnie  z Wojewodą i jego współpracownikami, aby zapewnić opiekę medyczną. 
W pierwszych dniach zaistnienia pensjonariusze konsultowani byli przez lekarzy szpitala 
jednoimiennego Grudziądzu, a następnie przez Wojewódzkiego Konsultanta ds. 
Epidemiologii. Od poniedziałku na badanie tych osób przyjeżdża lekarz. Pensjonariusze są 
monitorowani co drugi, trzeci dzień przez lekarza z Bydgoszczy. Ta opieka jest zapewniona. 
Często zdarza się że pielęgniarki pracują na kilku etatach. Ciężko mówić, aby pracowały 
w dps-ach. Nie do końca w ich interesie pozostałych pracodawców jest to, aby do pracy 
w naszych jednostkach delegować pielęgniarki. Nie ma problemu z  zapewnieniem opieki 
dzięki wysiłkom powiatu, wojewody, dyrektor dps-u, dyrektor PCPR-u. Zdecydowana 
większość przechodzi bezobjawowo. Sytuacje jednego zgonu trudno rozstrzygnąć, co 
rzeczywiście do zgonu tego 86 latka przyczyniło, ale trzeba zaznaczyć że miał wynik 
plusowy. W zakresie zarażenia koronawirusem jedna osoba od wczoraj hospitalizowana. 
Starosta ma nadzieje, że sytuacja się będzie rozwijać w kierunku pozytywnym i będzie to szło 
w kierunku zmniejszenia ilości zakażeń w tym dps-ie. Ten czas biegnie i z samej natury tak 
się powinno rozwijać. Co do pozostałych sytuacji w powiecie to jest to sytuacja rozwojowa, 
na szczęście nie tak duża, jak w tym jednym przypadku. Wszystkie potrzeby Pani dyrektor 
dps-u  w zakresie środków finansowych, wyposażenia, opłacenia lekarza, problemu wywozu 
śmieci zostały przez powiat rozwiązane. Pracownicy pracują w dużym wysiłku, w zmianach 
12 godzinnych, w kombinezonach, odzieży ochronnej i należy im się za to ogromny 
szacunek. Nie jest to sytuacja łatwa dla nikogo. Starosta ma nadzieje, że będzie rozwijać się 
w kierunku pozytywnym.  
Na obrady przybył Pan Wojciech Rudziński, w  obradach uczestniczy 21 radnych.  
Lista obecności radnych, którzy dołączyli w trakcie obrad XXI Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku w dniu 30 września 2020 r. stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 30 września 2020 r. przyjęła Sprawozdanie Zarządu Powiatu we 
Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 28 sierpnia 2020 r. do dnia 22 września 
2020 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od 
dnia 23 września 2020 r. do dnia sesji.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 28 
sierpnia 2020 r. do dnia 22 września 2020 r. stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 23 
września 2020 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
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6) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020-2027 
wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 
i nr 2. W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, czy ktoś z Państwa 
chciałby zabrać głos? Radni  nie podjęli dyskusji.   
Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 30 września 2020 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką.  
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. zmieniająca uchwałę  w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 
została podjęta.  
 
Projekt uchwały  Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi 
złącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. zmieniająca uchwałę  
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2020 – 2027 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity). 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków na podstawie wniosków dysponentów środków budżetowych.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Przewodniczący Rady 
zapytał, kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos?  
Radny Kazimierz Kaca poprosił panią skarbnik czy starostę, aby przedstawiono bardziej 
czytelnie radnym projekt. Dokumentów jest dużo, radni otrzymali materiał przed chwilą, parę 
minut temu i poprosił, aby najważniejsze sprawy przedstawić, jakie są zmiany. 
Pani Jolanta Sakowska – Skarbnik Powiatu odniosła się do zmian w projekcie uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku, do zmian wprowadzanych autopoprawką. Jeżeli chodzi 
o budżet, to zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków, dokonane będą zmiany, które 
dotyczą głównie urealnienia dochodów, m.in. wynikających ze sprzedaży nieruchomości 
majątkowych powiatu. Chodzi o nieruchomości położone w Chodczu przy ul. Kaliskiej 
i ul. Kopernika. Są to dwie nieruchomości. Zaplanowane dochody były w wysokości 
500 tys. zł, a zostały sprzedane za wyższą kwotę i plan zmienia się na 802 710 zł. Ponadto 
urealnia się dochody, jeżeli chodzi o dochody wynikające z opłat i kar środowiskowych, które 
otrzymuje się z województwa kujawsko – pomorskiego. Plan przed zmianą wynosił 402 596 
zł. Zostaje zwiększony do kwoty 436 509 zł również w wyniku potrzeby dokonania zmian 
wynikających z przedłużającego się procesu procedury oceny wniosków o dofinansowanie 
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z instytucji zarządzającej RPO, jeżeli chodzi o zadanie jakie jest w planie - budowa instalacji 
fotowoltaicznych  w powiecie włocławskim. Zmienia się plan w par. 6257 i 2057 z uwagi na 
to, że ta procedura się przedłuża, to zwiększa się zaangażowanie własnych środków dopóki 
nie otrzyma się ostatecznej decyzji i uwalnia się środki unijne. Ponadto po stronie wydatków 
zwiększa się nakłady finansowe na zadanie dotyczące zarządzania kryzysowego. Tak, jak pan 
starosta wspominał z uwagi na sytuację epidemiczną. Jest taka potrzeba, aby zwiększyć 
nakłady w tym zadaniu. Plan przed zmianą wynosił 225 840 zł, zwiększa się go o 115 000 zł. 
Głównie są to wydatki na zabezpieczenie takich potrzeb jak: zakupy mat dezynfekujących, 
lamp bakteriobójczych, natryskiwaczy, kombinezonów ochronnych jednorazowych, 
rękawiczek, maseczek oraz również zatrudnienia lekarza, którego zadaniem będzie 
dokonywanie systematycznej oceny zdrowia mieszkańców dps Wilkowiczki i wydawania 
zaleceń dotyczących sposobu dalszego leczenia. Kolejna zmiana dotyczy zwiększenia 
nakładów o kwotę 20 tys. zł. Do zadania jakie realizuje się  w cyklu wieloletnim, od 
ubiegłego roku, jest to zadanie pod nazwą: budowa Powiatowego Centrum Zdrowia. 
Zwiększa się tu nakłady w celu zabezpieczenia niezbędnych środków na koszty związane 
z opłatą dotyczących przyłącza do sieci energetycznej. Zmiana dotyczy budowy instalacji 
fotowoltaicznych, gdzie zabezpiecza się cały plan poprzez zmniejszenie tego udziału środków 
unijnych angażując środki własne do czasu tych oceny wniosków o dofinansowanie. Ponadto 
w związku z pismem Regionalnej Izby Obrachunkowej, która jednoznacznie się 
wypowiedziała z uwagi na problematyczny zakres klasyfikacji budżetowej a dotyczył on 
Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, które otrzymało się w wysokości 5.891.168 zł. 
Wcześnie już byli państwo o tym informowani, ale był problem z klasyfikacją i Regionalna 
Izba Obrachunkowa wypowiedziała się jednoznacznie, że po stronie dochodów klasyfikacji 
należy te środki przyjąć. Tak, jak już radni wiedzą, po stronie wydatków są zaangażowane te 
środki na pięć dróg. Są to: przebudowa drogi powiatowej Lubień Kuj. – Kąty i tu środki 
z RFIL, tj. 1.123.937 zł, przebudowa ul. Kazimierza Wielkiego w Kowalu, tj. kwota 902.342 
zł, przebudowa drogi powiatowej Lubanie  - 1.833.388 zł, rozbudowa drogi powiatowej 
Izbica Kuj. – Boniewo – Borzymie odcinek Boniewo – Lubomin – 1.513.705 zł, jak i również 
przebudowa Alei Zwycięstwa  - w Chodczu w ciągu drogi powiatowej Osiecz Wielki – 
Chodecz – 430.730 zł, jak i również jest dofinansowanie naszego zadania, jakim jest budowa 
Powiatowego Centrum Zdrowia i dofinansowanie dotyczy części nakładów ze sporządzaniem 
dokumentacji projektowej i jest to kwota 87.066 zł, co daje całą kwotę z otrzymanych 
środków z Funduszu Przeciwdziałania COVID, RFIL. W związku z tym został ustalony 
w załączniku nr 6 plan finansowy wydzielonego rachunku środków z Funduszu 
Przeciwdziałania COVID Powiatu Włocławskiego. 
Przewodniczący Rady podziękował Pani Jolancie Sakowskiej – Skarbnikowi Powiatu. 
Jeszcze o głos prosi Pan Roman Gołębiewski – Starosta Powiatu Włocławskiego.  
Pan Roman Gołębiewski - Starosta Włocławski powiedział parę słów uzupełnienia 
odnośnie autopoprawki a także innych spraw związanych z budżetem, które w pewnym sensie 
mają odzwierciedlenie w tej autopoprawce i w dzisiejszej zmianie. Jeżeli chodzi o instalacje 
fotowoltaiczne, to do tej pory w budżecie miało się zaplanowane ponad 2.100.000 zł na 
wykonanie tych inwestycji, z czego planowało się otrzymać 1 mln  zł dofinansowania z RPO 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego. W związku z tym, że wystąpiło bardzo duże 
zainteresowanie samorządów tym konkursem, przedłuża się procedura oceny tych wniosków. 
Z tego co starosta wie, to samorząd województwa szuka dodatkowych środków, aby mógł 
sfinansować te potrzeby, o które samorządy wystąpiły, ale także dlatego, że jest podpisana 
umowa kompleksowa na energię elektryczną do końca tego roku. Proponuje się Wysokiej 
Radzie, aby w tej chwili zabezpieczyć te środki na wykonanie tej inwestycji ze środków 
budżetu Powiatu Włocławskiego. W tym roku chce się tę inwestycje zrealizować, aby od 
przyszłego roku można było korzystać z ewentualnych oszczędności dla tych naszych 
jednostek. Wszystko wskazuje na to, że po rozstrzygnięciu zamówienia publicznego kwota tej 
inwestycji nie przekroczy 1.300.000 zł. Dość dużo niższa oferta w porównaniu z planem 
finansowym została złożona. Starosta chce inwestycję rozpocząć, sfinansować w większości 
ze środków PFOŚ, z wpływów tegorocznych, z oszczędności z lat poprzednich i także 
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walczyć o dofinasowanie i w razie czego koszty tej inwestycji obniżyć. Jeżeli chodzi 
o zmianę w zakresie Powiatowego Centrum Zdrowia, to rzeczywiście w dniu dzisiejszym 
dokonuje się zmiany w wysokości 20.000 zł związanego z opłatą do gestorów sieci. 
Natomiast do dnia dzisiejszego otrzymuje się kompletną dokumentację na to zadanie i ona 
w dniu dzisiejszym do nas wpływa. Uzyskało się pozwolenie na budowę dla tej inwestycji  
w tempie stricte ekspresowym, kilkanaście dni temu. Wszystko wskazuje na to, że do tego 
zadania jest się dokumentacyjnie przygotowanym. Dla poglądu radnych, pan starosta 
powiedział, że został przedstawiony kosztorys dla tej inwestycji wraz z pełnym 
wyposażeniem, jest to kwota blisko 57 mln zł, z czego roboty budowlane 50 mln zł, 
wyposażenie 7 mln zł. Starosta zakłada, że po przetargu  ta kwota będzie sporo niższa, ale na 
tę chwilę takie kosztorysy są przedstawione. W dniu wczorajszym został złożony wniosek 
o dofinansowanie w ramach RFIL – 2 naboru. Do końca października ma się rozstrzygnąć na 
jakie środki na to zadanie można liczyć. Oprócz tego Powiat Włocławski, chyba jako jedyny 
powiat z terenu województwa kujawsko – pomorskiego, ma wpisaną inwestycję jako 
inwestycję priorytetową do Krajowego Planu Odbudowy do środków unijnych, które 
realizowane będą przez Ministerstwo Funduszy i Polityki Regionalnej. Czyni się starania, aby 
ta inwestycja w tym projekcie się znalazła. Starosta myśli, że w  najbliższych miesiącach rada 
będzie podejmować określone decyzje co do przyszłości tej inwestycji, co do zakresu jej 
realizacji, kwestii ilości, jakości, wyposażenia, możliwości realizacji. Należy mieć nadzieję, 
że uda się do końca roku mieć wiedzę o pozyskaniu jak największych środków na 
rozpoczęcie od początku przyszłego roku tego zadania inwestycyjnego.  
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że w par. 6050 zdejmuje się następujące zadanie 
inwestycyjne: przebudowa obiektu mostowego w miejscowości Borzymowice droga 2923 
Kłobia – Szczytno, opracowanie dokumentacji za kwotę 100 tys. zł.  Również przebudowa 
obiektu mostowego Lubraniec Parcele -droga 2913 Lubraniec – Kruszynek za kwotę 70 tys. 
zł. Radny ma prośbę, jakby pan starosta przedstawił, jakie powody były, że zdjęto zadanie 
inwestycyjne polegające na opracowaniu dokumentacji? 
Przewodniczący Rady poprosił pana Romana Gołębiewskiego – Starostę Powiatu 
Włocławskiego.   
Starosta Włocławski powiedział, że faktycznie w tym roku te zadania w zakresie 
opracowania dokumentacji projektowej zostały zdjęte z budżetu. Planuje się je wprowadzić 
w roku przyszłym. Pewien czas zajęło uzgodnienie z fachowcami, wykonanie ekspertyz tych 
mostów, tak aby jak najmniejsze środki w nie zainwestować. Po drugie cały czas rozgląda się 
nad środkami zewnętrznymi na wykonanie tych zadań. Jest to kluczem. W ostatnich dniach 
pojawiają się informacje medialne, legislacyjne o zmianie zasad funduszu drogowego. Ma się 
pojawić specjalna pula wydzielona na zadania mostowe. Dlatego też nie chciało się tych 
dokumentacji rozpoczynać za wcześnie, być może pojawią się tam pewne wytyczne, które 
umożliwią pozyskiwanie środków zewnętrznych i zgodnie z tym wytycznymi te 
dokumentacje chce się wykonać. Kolejny nabór tych zadań to pewnie sierpień przyszłego 
roku. Także jeśli pojawiłyby się środki zewnętrzne na te zadania, to chce się przygotować 
dokumentację zgodną z wytycznymi,  nie jest to tajemnicą, najlepszą punktację w tych 
wnioskach się wstrzelić. Cały czas także analizuje się środki z rezerwy Ministra Spraw 
Wewnętrznych i Administracji. Na te zadania czeka się na nabór. Te dokumentacje chce się 
zrealizować w roku przyszłym zgodnie z nowymi wytycznymi.  
Przewodniczący Rady podziękował panu staroście.  
W związku z brakiem głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 30 września  2020 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania wraz z autopoprawką. 
Przewodniczący Rady poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku, kto jest za, kto  jest 
przeciw, kto się wstrzymuje. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
Przeciw – 0 
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Wstrzymało się -  0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  30 września  2020 roku zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  30 września  2020 roku zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 stanowi załącznik nr 16 
do niniejszego protokołu. 
 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 
Powiat Włocławski Gminie Baruchowo zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w 
sezonie zimowym 2020/2021. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Baruchowo, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2020/2021 i przekazaniem dotacji celowej w łącznej wysokości do kwoty 73.658,15 zł.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto z Państwa chciałby zabrać głos?  
Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 30 września 2020 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały i poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Baruchowo zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2020/2021 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Baruchowo zadań związanych z zimowym utrzymaniem 
dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2020/2021 
stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Baruchowo zadań związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2020/2021 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
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9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 

Powiat Włocławski Gminie Choceń zadań związanych z zimowym utrzymaniem 
dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2020/2021. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Choceń, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2020/2021 i przekazania dotacji celowej w łącznej wysokości do kwoty 91.784,35 zł. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję zapytał czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos?  
Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 30 września 2020 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały i poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Choceń zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2020/2021 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez 
Powiat Włocławski Gminie Choceń zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2020/2021 stanowi 
załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Choceń zadań związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2020/2021 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
 

10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Chodecz zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2020/2021. 

 
Przewodniczący Rady  poinformował, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Chodecz, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2020/2021 i przekazania dotacji celowej w łącznej wysokości do kwoty 147.179,15 zł. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję zapytał czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos?  
Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 30 września 2020 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały i poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
Przeciw – 0  
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Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Chodecz zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2020/2021 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Chodecz zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2020/2021 stanowi 
załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Chodecz zadań związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2020/2021 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
 

11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Fabianki  zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2020/2021. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Fabianki, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2020/2021 i przekazania dotacji celowej w łącznej wysokości do kwoty 25.674,30 zł. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję zapytał czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos?  
Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 30 września 2020 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały i poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Fabianki zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2020/2021 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Fabianki zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2020/2021 stanowi 
załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Fabianki zadań związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2020/2021 stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
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12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 

przez Powiat Włocławski Gminie Miasto Kowal zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2020/2021. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Miasto Kowal, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2020/2021 i przekazania dotacji celowej w łącznej wysokości do kwoty 19.455,95 zł. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję zapytał czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos?  
Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 30 września 2020 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały i poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Miasto Kowal zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2020/2021 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Miasto Kowal zadań związanych z zimowym utrzymaniem 
dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2020/2021 
stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Miasto Kowal zadań związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2020/2021 stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
 

13) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Lubanie zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2020/2021. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Lubanie, zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2020/2021 i przekazania dotacji celowej w łącznej wysokości do kwoty 104.782,70 zł. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję zapytał czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos?  
Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 5 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 30 września 2020 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały i poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
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Wstrzymało się – 0  
1 osoba nie głosowała  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na 
przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Lubanie zadań związanych z zimowym 
utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 
2020/2021 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
przez Powiat Włocławski Gminie Lubanie zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg 
powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg w sezonie zimowym 2020/2021 stanowi 
załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie przez Powiat Włocławski Gminie Lubanie zadań związanych 
z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych oraz ulic leżących w ciągach tych dróg 
w sezonie zimowym 2020/2021 stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu.  
 
 

14) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę o organizacji wspólnej 
obsługi jednostek organizacyjnych powiatu. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały podjętej 
przez Radę Powiatu w dniu 9 lutego 2016 r. dotyczącej wspólnej organizacji jednostek 
organizacyjnych powiatu. Uzasadnienie do projektu uchwały szczegółowo wyjaśnia 
przyczyny zmiany uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z Państwa chciałby w tym temacie zabrać głos?  
Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
Przewodniczący Rady poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 30 września 2020 r. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały i poprosił o przyciśnięcie 
odpowiedniego przycisku, kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. zmieniająca uchwałę o organizacji 
wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych powiatu została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  zmieniająca uchwałę o organizacji wspólnej 
obsługi jednostek organizacyjnych powiatu stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 września 2020 r. zmieniająca uchwałę 
o organizacji wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych powiatu  stanowi załącznik nr 36 
do niniejszego protokołu.  
 

15) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
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Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chce wygłosić lub złożyć na piśmie do 
protokołu oświadczenie?  
Radny Mariusz Bladoszewski zabrał głos w związku z zakończeniem inwestycji 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 2901C Lubanie”, która  wkrótce zostanie otwarta. Radny 
podziękował staroście oraz całemu zarządowi. Przede wszystkim Panu Dyrektorowi, który 
bardzo był zaangażowany w te inwestycje. Przebudowa dróg została zakończona. Pięknie 
wygląda ta droga. Na pewno wpłynie to na poprawę użytkowania. Mieszkańcy zgłaszali 
problemy od jakiegoś czasu. Droga została w odpowiedni sposób zrobiona. Wpłynie to na 
poprawę wizerunku powiatu.  
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu – Anna Kozłowska powiedziała, że chciałaby krótko 
powiedzieć o wydarzeniach jakie miały miejsce na terenie gminy Boniewo. Dla uczczenia 
żołnierzy poległych w bitwie pod Szczytnem po raz IV w Boniewie odbył się bieg pamięci na 
dystansie 10 km. W biegu brali udział uczestnicy z całej Polski. Radna podziękowała 
Staroście, ponieważ pod jego patronatem odbywał się ten bieg, za ufundowane puchary. 
Impreza była fajna. Oddźwięk wspaniały. Poszła wieść w Polsce. Będzie to kontynuowane. 
W przyszłym roku planowany jest Bieg Pamięci na dzień 11 września. Radna złożyła 
serdeczne podziękowania za modernizację/przebudowę drogi powiatowej Borzymie-
Boniewo-Izbica Kujawska na odcinku Boniewo-Lubomin. Droga została już przebudowana. 
Oddana do użytku. Przecięcie wstęgi i poświecenie odbędzie się w poniedziałek. Radna 
złożyła podziękowania staroście, całej radzie powiatu za decyzję jaka została podjęta, żeby ta 
inwestycja została zrealizowana. Serdeczne podziękowania skierowała do Dyrektora PZD we 
Włocławku z/s w Jarantowicach – Tadeusza Wiśniewskiego, który swoim okiem 
„dopieszczał” drogę. Mieszkańcy są zadowoleni, że droga jest zrobiona i będzie służyć nie 
tylko mieszkańcom, ale wszystkim przemierzającym ten szlak komunikacyjny. Ta droga jest 
ciągiem komunikacyjnym, który łączy nie tylko gminy, ale łączy też województwa. To jest 
trakt z Wielkopolski do autostrady.  Zapewnione zostało bezpieczeństwo chociażby poprzez 
poszerzenie chodników, właściwe oznakowanie, właściwą nawierzchnię. Radna bardzo się 
cieszy i nic nie pozostaje tylko sobie wzajemnie gratulować.  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że zabrał głos w związku z wystąpieniem Pani 
Wiceprzewodniczącej Kozłowskiej, która wspomniała że odbył się bieg z okazji kolejnej 
rocznicy bitwy pod Szczytnem. Radny poinformował, że w Choceniu w kościele parafialnym 
w porze dożynek parafialnych odbyła się uroczysta msza święta dla uczczenia poległych 
żołnierzy we wrześniu 1939 r. Mimo ograniczeń jakie pandemia niesie warta honorowa 
harcerzy ze szkół Choceńskich i okolicznych się odbyła. Też były złożone wieńce i wiązanki 
kwiatów. Mieszkańcy Chocenia i  okolic, a szczególnie młodzież nie zapomnieli. Dla nich to 
jest wspaniała, chlubna lekcja historii. Jak mówią historycy to była jedna w wygranych nie 
potyczek, ale bitwa. Radny zapytał, czy godziny otwarcia kasy funkcjonującej w urzędzie 
Starostwa Powiatowego we Włocławku są zbieżne z godzinami otwarcia urzędu? Głosy 
pojawiały się, że jakoby kasa była krócej czynna niż urząd. Radny nie chce się do tego 
ustosunkowywać najlepiej, jak radni otrzymają taką informację. Jeśli jest to możliwe 
w ramach umowy z bankiem, który współpracuje radny poprosił o rozważenie takiej 
możliwości dopasowania godzin, jeśli taki fakt ma miejsce. Radny powiedział, że na sesji 
gościmy Pana Dyrektora Tadeusza Wiśniewskiego a w materiałach sprawozdaniach  zarządu 
pojawiła się informacja, że tak oczekiwane przejście dla pieszych w miejscu skrzyżowania 
w miejscowości Więsławice Kolonia przy drodze powiatowej z drogą gminną zostało 
wstrzymane. W  Więsławicach znajduje się szkoła i z przejścia korzystają dzieci. Z uwagi na 
to, że jest tam pewien łuk drogi to te lustra spełniają rolę, ale nie raz wandale to niszczą. 
Radny uważa, że jest to bardzo niebezpieczne miejsce. Szkoda, że nie udało się jej 
zrealizować, ponieważ w sprawozdaniu jest zapisane, że ze względu na brak wykonawcy 
sprawa jest wstrzymana. Na ten temat rozmawiano wiosną, kiedy doszło do śmiertelnego 
wypadku na przejeździe kolejowym kobiety i dziecka w okolicach Lubienia. Radny zapytał, 
czy jest szansa na jego wykonanie? Radny nie wie do końca jaki jest zakres robót tego 
przedsięwzięcia. Czy jest szansa, czy w tym roku to się dokona? To jest jedno z najbardziej 
niebezpiecznych miejsc w powiecie. Temat był już omawiany. Radny nie będzie go rozwijał. 
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Mimo, że pandemia się nasila jest szansa,  że mniej ludzi odejdzie z tego świata na skutek 
pandemii, jak na skutek wypadków śmiertelnych na terenie całego kraju. W  poprzednim roku 
ponad 3000 ludzi zginęło w wypadkach, a w tym roku już ponad 2000. Radny celowo 
poświęca czas temu tematowi niż sprawy pandemii. Pandemia przeminie, a te problemy 
w związku z nasileniem komunikacji i ruchliwości na terenie dróg powiatowych i nie tylko bo  
wojewódzkich, autostradach itd. pozostaną lub jeszcze bardziej się ujawnią. Radny odniósł się 
do Przewodniczącego Rady, że na ostatnim posiedzeniu powiedział, że należy rozważyć 
zmiany klasyfikacji, czy oceny miejsc na drogach powiatowych, gdzie są ograniczenia do 50 
km/h z uwagi na to, że teren nie jest już zabudowany. W opinii ekspertów główną przyczyną 
wypadków i to śmiertelnych w kraju jest nadmierna prędkość. Droga hamowania wzrasta 
nieproporcjonalnie, ale o kwadrat odległości. Na ten temat również policja się wypowiada. 
Pewne tendencje są oparte pewnymi rachubami, ekspertyzami w kraju. Czy chcemy, czy nie 
chcemy idą w kierunku ograniczenia prędkości nawet tej bezwzględnej prędkości 90 km/h. To 
wynika z pewnego problemu jakie niesie przekroczenie prędkości. Radny uważa, że jeśli Pan 
Zygmunt Wierzowiecki ma realny wpływ na prace komisji, która będzie przygotowywała bo 
temat jest bardzo poważny. Radny raczej by nie zmieniał prędkości, bo jeśli ktoś by zginął to 
tendencja jest trwała niechlubna. Nie tylko mieszkańcy powiatu włocławskiego, ale Polacy 
przekraczają nagminnie prędkość. Radny obserwuje to, bo w miejscowości, w której mieszka 
policja ma dwa stanowiska wraz z pojawianiem policji widzi doskonale jak spowalniają te 
pojazdy. W związku z tymi tematami, które radny poruszył przypomniał sobie wystąpienie 
radnego i to jest zdanie radnego oparte opiniami innych ludzi. Radny by się na ten temat 
zastanowił. 
Przewodniczący Rady powiedział, że uważa iż w miejscach, w których trzeba ograniczyć 
prędkość, gdzie jest teren zabudowany, gdzie mogą być przechodnie, to faktycznie jest 
za ograniczeniem prędkości. Są również miejsca, gdzie droga jest prosta i nie ma zabudowań, 
i ograniczenie prędkości do 50 km/h jest bezzasadne. Kierowcy niepotrzebnie się denerwują 
i przekraczają szybkość. Fakt faktem to jest z korzyścią dla budżetu państwa, bo policja na 
tym zarabia. Jeśli ktoś jedzie 50 km/h, a droga jest szeroka, dobrze utrzymana, to należy  
zwiększyć szybkość, żeby się kierowcy nie denerwowali. Wtedy jeden przez drugiego nie 
będzie jeździł na trzeciego. W związku z tym ta płynność jazdy będzie o wiele szybsza na 
pewno wymuszanie jazdy na trzeciego nie będzie miało miejsca i z tego względu 
Przewodniczący chciał to poruszać. Tam, gdzie jest możliwość modernizacji drogi czy 
wyprostowania, czy lepszej widoczności. W jakim celu  są budowane chodniki przy drogach 
powiatowych,  jeśli ma być ograniczana prędkość? Gdyby chodnika nie było to dla 
bezpieczeństwa pieszych, nie ma co się cofać do tyłu tylko iść odważnie do przodu. To jest 
zdanie Przewodniczącego Rady i radni nie muszą się z tym zgadzać. Przewodniczący Rady 
zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 
Wiceprzewodnicząca Rady - Anna Kozłowska uzupełniła swoją wypowiedź, że dla 
uczczenia tych poległych żołnierzy w bitwie pod Szczytnem w Boniewie również to było 
obchodzone może w mniejszym zakresie niż wcześniej bywało, jak obchody były połączone  
między Gminą Boniewo, Gminą Choceń i powiatem, co zapoczątkował Pan Kaca. Ze 
względu na pandemię nie odbyły się duże  uroczystości, ale wewnętrznie w gminie 
obchodzone były uroczystości, również odbyła się msza św. Uczestniczyli przedstawiciele 
wszystkich jednostek straży z pocztami sztandarowymi, harcerze, przedstawiciele wszystkich 
środowisk i również byli muzealnicy. Na cmentarzu zostały złożone wiązanki kwiatów, 
zapalone znicze. To nie był tylko bieg, ale w kościele również świętowano i ze 
społeczeństwem obchodzono w mniejszym zakresie. 
Radny Marek Jaskulski powiedział, żeby te kwestie zostawić fachowcom, ekspertom. 
Radny zdaje sobie sprawę że się naraża młodym krewkim żądnym prędkiej jazdy 
mieszkańcom powiatu, którzy nagminnie przekraczają. Nieoficjalnie to nie jest oparte 
żadnymi dowodami, ale  z obserwacji i z nieoficjalnych rozmów z tymi ludźmi, którzy 
kontrolują, że 71 to się płaci. Natomiast żeby uciąć wszelkie dywagacje„jechałem 61, 59, ale 
to nie jest poparte żadanymi a na prywatny użytek bo radny często tam stoi i pyta policjantów, 
czemu się znęcają i słyszy: „Panie 71 się płaci”. Tam, gdzie jest 50 w Rakutowie. To nie jest 
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powiatowa droga, ale wojewódzka i jest zabudowa zwarta. Wiele ludzi straciło tam życie 
i radny byłby ostrożny. To jest kwadrat odległości drogi hamowania.   
Radna Ewa Kończyńska powiedziała, że w nawiązaniu do obecnej dyskusji ma dwa 
wnioski, które skierowała do Przewodniczącego Rady. Wszyscy są wojownikami na drogach 
i autostradach, a szczególnie na autostradzie między Ciechocinkiem a Kutnem. Według radnej 
są dwa problemy: jeden problem to szybkość, ale szybkość znakami można ograniczyć. 
Dlaczego do tej pory nikt tego nie robi? Czy ten odcinek ten autostrady, którzy pobudowali 
Chińczycy, Irlandczycy jest dobrze zbudowany? Według wiedzy radnej i obserwacji, 
ponieważ jeździ tą drogą, ten odcinek drogi jest źle zbudowany. Według radnej należy 
powołać poważne komisje, aby ten odcinek drogi zbadać. Ten odcinek drogi zatrzymuje 
wodę, na której samochody wpadają w poślizg, ponieważ jadą z prędkością 140 km/h, a nie 
ma tam ograniczenia prędkości. Jeśli pada deszcz to jest jakby „oberwanie chmury” podnosiło 
się z tej drogi do góry. Te 3 rzeczy powodują, że giną ludzie. Wszyscy patrzą na to i nic nie 
robią. Jest to po prostu skandal, że codziennie z Brześcia Kuj. na sygnale wyjeżdża karetka. 
Codziennie w 1 programie radia słychać w wiadomościach informacje, że koło Kutna, koło 
Kowala, koło Ciechocinka, koło Brzezia są wypadki. Świadomi ludzie nic nie działają, żeby 
temu zapobiec. To giną nasi krewni, dzieci, nasze rodziny. Nie można obojętnie przejść obok 
tego, że na drodze giną. Radna wie, że są firmy,  którym jest to na rękę bo ściągają wraki 
i zarabiają na tym pieniądze. Chodzi o to, że to jest gorzej niż wojna. Ile ludzi ginie na 
drogach. Młodzi ludzie, całe rodziny po kilka osób giną na tej drodze. Radna poprosiła Pana 
Przewodniczącego, aby wystąpić o przeprowadzenie analizy wypadków, jeśli to jest prędkość 
to ograniczenie prędkości. Niech jadą 80km/h, 70 km/h, jeśli jest ta droga źle zbudowana, ale 
niech żyją. Niech żyją dzieci roczne, 2 letnie, które umierają na tej drodze. Żal patrzeć na to 
wszystko. Wszyscy na to patrzymy i nikt na to nie reaguje. Radna nie wie,  co się stało  z tymi 
ludźmi, że na to nie reagują. Radna poprosiła, aby wystąpić do prokuratury, zarządu 
generalnych dróg, ponieważ ta droga jest źle zbudowana, ponieważ widać to gołym okiem. 
Niech znawcy to zbadają, a jak nie potrafią tego naprawić, to niech zrobią ograniczenie do 60 
km/h. Niech ludzie się nie zabijają. Nie można obojętnie koło tego przejść. Jeśli nikt na ten 
temat nie zareaguje radna będzie innymi drogami pisać wnioski o to, ponieważ to 
niedopuszczalne, jak te wraki ściągają z tych dróg. Co z tego, że jest pobudowana obsługa 
w m. Pikutkowo? Ta obsługa powinna ściągać tą wodę z tej drogi, żeby nie stała. Niech coś 
robią.   Do tej pory było tak, że wszyscy, kto tylko mógł wycinał drzewa 100 - letnie, 200 - 
letnie, 500 - letnie a teraz radna popiera wniosek Pana Prezydenta RP, #sadziMY drzewa. 
Radna chciałaby, aby Rada Powiatu we Włocławku przyczyniła się do tego, żeby na terenie 
powiatu w miejscach, gdzie są nieużytki i gdzie jest tylko możliwe, aby te drzewa sadzić. 
Drzewa, to zabezpieczenie przed zmianami klimatu. W miejscach, gdzie są nieużytki i gdzie 
jest to tylko możliwe, aby te drzewa sadzić. Drzewa są zabezpieczeniem klimatu, to tlen, 
lepsze oddychanie. Co z tego, że się wszystko powycinało, zrobiło autostrady, jak teraz ludzie 
będą ginąć. Na glebach I, II klasy stawia się fabryki. Z fabryki są nieprzyjemne zapachy. 
Chociaż minimalnie zapobiegać temu jeśli posadzone zostaną drzewa. Być może za  jakiś 
czas zostaną wycięte, ale co wytworzą tlen, to jest nasze. Jest wiele miejsc, czy wokół 
autostrady, czy jeszcze gdzie indziej. Należy sadzić całe poletka brzóz, czy innych drzew 
liściastych, które wytwarzają tlen. Wniosek radnej jest taki, żeby jak najszybciej się 
zorientować, gdzie takie nasadzenia można robić. I najszybciej to zrobić. Jesień ewentualnie 
wiosna to czas nasadzeń. Żeby znaleźć te miejsca poletka na terenie powiatu i żeby jak 
najwięcej zasadzić setki tysięcy. Zatrudnić do tego młodzież szkolną i nasadzić drzewa, gdzie 
tylko się da. Czy to są miejsca przy autostradzie, czy inne miejsca na terenie powiatu przy 
innych drogach, aby nieużytki obsadzić drzewami. Te drzewa są do pobrana 
w nadleśnictwach do pobierania. Tylko trzeba się przyczynić do tego, żeby drzewa były 
nasadzone i była również inicjatywa Rady Powiatu, a nie tylko Prezydenta RP.  
Starosta Włocławski powiedział, że odpowie na pytania dotyczące samorządu powiatu 
i problemów związanych z problemami samorządów. Trudno staroście  wypowiedzieć się na 
temat bezpieczeństwa na autostradzie itp. rzeczach bo to nie jest to kompetencja i nie czuje 
się w tym względzie fachowcem. Nie stoi nic na przeszkodzie, aby takie pytanie o analizę 
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wypadków przedstawić. Corocznie w sprawozdaniu KMP taką analizę  wypadków rada 
otrzymuje. Starosta zachęca wszystkich do zapoznania się z nią. Jeśli chodzi o szybkość na 
drogach powiatowych, to starosta poprosił, aby nie rozmawiać na zasadzie ogólności tylko 
o konkretnych przypadkach. Znajdą się argumentacje dla jednej i drugiej strony, że w danym 
miejscu tą szybkość trzeba zwiększyć, a w innej zmniejszyć. Z tego co starosta wie Pan 
dyrektor takiej analizy dokonuje i za chwilę się w tym temacie wypowie. W ocenie starosty 
bezcelową jest dyskusja na zasadach ogólności, bo każdy przypadek jest indywidualny i tej 
indywidualnej oceny należy dokonać. Jeśli chodzi o funkcjonowanie kasy w budynku to kasa 
otwarta jest w godzinach od 7:45-15:15. Nie docierały sygnały, że  jest to jakaś uciążliwość 
dla petentów. Krótsze 15 minutowe okresy są spowodowane zrobieniem raportów itp. 
W związku z  tym, że o godz. 15:30 zabezpieczany i wyłączany jest system CEPiK,  głównie 
w komunikacji. Wychodząc naprzeciw mieszkańców rozwiązany został także problem 
funkcjonowania kasy w nowym budynku na ul. Stodólnej. Kasa funkcjonuje tam od godz. 
7:30 do 15:15. Jest to jakiś wysiłek finansowy dla samorządu powiatowego, bo zewnętrznemu 
podmiotowi za świadczenie tych usług płaci się co miesięcznie kwotę około 6000-7 000  zł, 
ale przede wszystkim służy to mieszkańcom powiatu. Obecnie obowiązuje umowa na obsługę 
bankową do 2022 roku. Bank, który obsługuje urząd nie był zainteresowany uruchomieniem 
tego punktu. Staroście wydaje się, że w tym aspekcie potrzeby mieszkańców powiatu są 
zabezpieczone. Pewnych spraw technicznych, tych 15 minutowych nie da się „przeskoczyć”. 
Jeśli chodzi o przejście dla pieszych, o które pytał radny Pan Marek Jaskulski i przejście dla 
pieszych w m. Wieniec, to co do zakresu tego zadania za chwilkę wypowie się Pan Dyrektor 
PZD we Włocławku z/s w Jarantowicach. Jeśli chodzi o realizację tego zadania, to radni 
mogą być spokojni zarówno to jak i drugie zadanie w Wieńcu zostanie wykonane. 
W sprawozdaniu zarządu jest zapisane, że w przetargu nieograniczonym oferentów pozwala 
na rozpoczęcie procedury zamówienia z wolnej ręki. Zostały rozesłane pisma do 
wykonawców, którzy te zadanie mogliby wykonać. W dniu dzisiejszym zajmie się tym zarząd 
a w piątek odbywają się negocjacje z wykonawcą, który jest zainteresowany wykonaniem 
tych zadań. Z pełną odpowiedzialnością starosta stwierdził, że to w tym roku zostanie 
wykonane. Starosta poprosił dyrektora o uzupełnienie, co do zakresu inwestycji.  
Pan Tadeusz Wiśniewski - Dyrektor PZD we Włocławku z/s w Jarantowicach 
odpowiedział, że nie wiele ma do powiedzenia, ponieważ starosta udzielił prawie pełnej 
odpowiedzi. Jeśli chodzi o większe szczegóły,  to w przypadku przejść dla pieszych przy 
skrzyżowaniach w m. Włocławek i w m. Więsławice Kolonia, tak jak było powiedziane  
wcześniej, przetarg dał efekt negatywny. Nie było żadnej oferty. Prawo zamówień 
publicznych mówi o możliwości dopuszczenia negocjacji w takiej sytuacji. Poproszono 
wykonawców miejscowych o przymierzenie się do tej sprawy. Pojutrze odbędą się negocjacje 
i z tego co wiadomo od potencjalnych wykonawców znajdzie się wykonawca tych 
skrzyżowań z tymi przejściami. Te dwie inwestycje będą jeszcze w tym roku wykonane. 
Druga sprawa, jeśli chodzi o pismo Przewodniczącego Rady odnośnie ograniczenia 
prędkości, to jest temat rzeka dlatego, że do tej pory były wystąpienia dotyczące ograniczenia 
prędkości i wydłużania terenów zabudowanych, jeśli chodzi o miejscowości. To była wola 
mieszkańców, aby zwiększyć bezpieczeństwo poprzez wydłużenie ograniczenia jeszcze 
kawałek przez daną miejscowością, to jest dopuszczalne. Aby takie ograniczenie prędkości 
i tablica teren zabudowany mogła być zlokalizowana należy spełnić określone warunki, a 
więc ciąg pieszy i oświetlenie. Taka analiza dróg zostanie zrobiona, szczególnie dróg nowych, 
gdzie rzeczywiście ta sytuacja może być na wyrost określona i wymagała będzie 
skorygowania. Co do woli mieszkańców nie należy zbyt mocno ingerować. Niektóre rzeczy, 
znaki są potwierdzane argumentami wystąpieniem rady sołeckiej bądź radnych gminy. Trzeba 
to uszanować i liczyć ze zdaniem mieszkańców, i wyborców. Spełniając tę prośbę zostanie 
dokonana analiza i zostanie udzielona na pismo odpowiedź.  
Radny Kazimierz Kaca podziękował Pani Kozłowskiej i Panu Markowi Jaskulskiemu. 
Ziarno zasiane kilka lat temu dzisiaj przynosi owoce. Mimo, że jest pandemia ludzie 
pamiętają i to nie urzędnicy, tylko ludzie i księża. Radny podziękował samorządowi gminy 
Boniewo, gminy Choceń, księżom, że te msze się odbywają. To była jedna z większych 
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bitew. Tam zginęło przeszło 120 Polaków, przeszło 130 Niemców. Trzeba było czekać ponad 
60 lat, żeby sobie o tym przypomnieli ludzie. Radny złożył szacunek nieżyjącemu księdzu 
Włodarzowi, który napisał książkę i gminie Boniewo, która wydała tą książkę. Radny złożył 
prośbę do samorządu powiatowego, gminy Choceń i Boniewo, aby to kontynuować. Nie ma 
drzewa bez korzeni, nie ma domu bez fundamentu,  nie ma pamięci bez historii. Zacznijmy od 
mszy  św. i biegi są potrzebne, aby młodzież to kontynuowała i szacunek do tych, którzy to 
kontynuują. Radny przejeżdża przez Gołaszewo ten chodnik przy nowo budowanej drodze 
był opryskiwany, chwasty znów wyrastają a końca budowy nie widać. Radny nie wie, czy to 
jest chluba dla tych, którzy tą drogę budują? Budują 3-4 lata 18 km drogi. To rzeczywiście 
powinno być napiętnowane. Czy to nie jest wstyd? Radny patrzył w TV Bydgoszcz, gdzie 
omawiano sprawę inwestycji drogowych na terenie woj. Kujawsko - Pomorskiego. 
Mieszkańców to nie interesuje, kto to nadzoruje, ale to naprawdę chluby nie przynosi. Później 
się dziwimy się, że tyle jest wypadków. W dniu dzisiejszym był kolejny wypadek na 
autostradzie – samochód dachował. Jak ten powiat ma się rozwijać, jak odcinek drogi 
wojewódzkiej buduje się 4 lata. Trzeba napiętnować i przypominać, mówić. Nie da się tego 
rozwoju powiatu włocławskiego, jak nie będzie dróg wojewódzkich. Drogi krajowe są 
zrobione, powiatowe  i gminne również a wojewódzkie są całkowitą klapą i rozpacz. Trzeba 
mówić na ten temat. Należy wystąpić za jakiś czas pismem, aby odpowiedzieli jasno, kiedy ta 
droga będzie oddana? Radny słyszy, że będzie wybudowane kawałek chodnika do szkoły to 
jest istotne i ważne dla bezpieczeństwa, ale czy to załatwia temat? I te drogi i obwodnica. 
Mówi się o jakiejś obwodnicy Lubrańca. O czym my rozmawiamy? Może województwa nie 
będzie, bo będzie reforma. Lepiej jakby się tak stało. Mówmy wszyscy i nie bójmy się mówić 
głośno. To jest rozwój powiatu. Jak ma rozwijać się Lubraniec, Izbica Kujawska, Chodecz, 
jak niedługo będzie trudno dojechać. Kto będzie chciał inwestować w takie bezpieczeństwo. 
Radny poprosił skierować pismo do Marszałka za pośrednictwem Przewodniczącego Rady 
Sejmiku, żeby rzeczywiście się coś ruszyło. Nic się praktycznie nie zmienia tylko słowa, że 
„kiedyś się zrobi”. A jak mają rozpoczynać i robić, jak odcinek Brześć – Kowal to jest 
„antybudowa” i ktoś rzeczywiście powinien się temu przyjrzeć i pokazać czy samorząd jest 
skuteczny. Ten, który jest skuteczny -  nagradzać, ale ten który nie jest skuteczny powinno się 
napiętnować. Radny powiedział, że należy podziękować samorządom Gminy Boniewo, 
Gminy Choceń i księżom. Ginęli młodzi ludzie, młody chłopcy 20 paroletni za nas, żebyśmy 
mieli wolny kraj. Ta bitwa pod Szczytnem pokazuje, że można, jak jest wola, chęć, jak jest 
energia można wiele robić. Radny za to z całego serca dziękuje i poprosił, żeby to było 
kontynuowane. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos? 
Starosta Włocławski powiedział, że na temat dróg wojewódzkich wszyscy na tej sali się 
zgadzają i tu nie ma wyjątków. Jakość wykonanych dróg i zakres jest straszny jeśli chodzi 
o powiat włocławski. Starosta nie chciałby po raz kolejny tego samego powtarzać. Podobne 
uwagi, które wyraził Pan radny zostały przez starostę przekazane na spotkaniu z marszałkiem, 
które odbyło się przy okazji podpisania umów małego odcinka chodnika do szkoły. Starano 
się uratować się tę sytuacje, aby te dzieci mogły bezpiecznie do tej szkoły iść. Wnioski 
podobne, o których mówi radny są przekazywane. Słychać o kuriozalnych pomysłach 
wyłączenia Brześcia Kuj.  - Kowala  z kontraktu Eurovi i odcinka przejazdu w Gołaszewie. 
Odbyło się spotkanie robocze z udziałem starosty i włodarzy gminy, przez które przebiega 
droga krajowa nr 265. Te uwagi zostały przekazane. Wszyscy są podobnego zdania. Starosta 
nie chce już przekazywać deklaracji czasowych jakie padają. Ocenimy po czynach. Starosta 
nie widzi problemu, żeby kogoś zaprosić na sesję, te próby były już podejmowane i to 
żadnego efektu nie daje. Starosta ma nadzieję, że w końcu deklaracje te będą miały 
spełnienie. I te newralgiczne odcinki od Brześcia Kuj. do Lubrańca i od Lubrańca do Izbicy 
od Chocenia do Chodcza do granicy województwa także dokończenie drogi 265 w miarę 
realnym terminie powstania. W poniedziałek odbywa się podpisanie umowy na wykonanie 
projektu i wybudowanie obwodnicy Lubrańca. Kuriozum byłoby, aby do powstałej 
obwodnicy prowadziły takie drogi jakie są teraz od Brześcia Kuj. do Lubrańca i z Lubrańca 
do Izbicy Kuj. Jedyne co starosta chce przekazać te sygnały, które na tej sali padają są 
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przekazywane. Starosta nie chciałby, żeby w kółko był ten sam temat. Starosta  ma nadzieję, 
że te kolejne deklaracje w końcu będą miały odzwierciedlenie w rzeczywistości. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jadąc na obrady dzisiejszej sesji 2 km przed 
Włocławkiem napotkał wypadek łosia, waga 400-500 kg z samochodem. Nigdy nie można 
przewidzieć dramatycznych sytuacji.  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że często tak jest, że włodarz jego gminy atakowany 
przez ludzi składa takie deklaracje. Ludzie później mylą samorząd powiatowy z gminnym. 
Sytuacja jest niekomfortowa, ponieważ nie będzie zwalał na wójta/starostę. Lepiej nie składać 
tych deklaracji, ponieważ one nie mają żadnego odniesienia. Radny podejrzewa, że odcinek 
drogi wojewódzkiej, przy której mieszka za życia niektórych z nas się nie skończy, a ta droga 
jest fatalna na tym odcinku. Może posunąć się do takiego koszmarnego nawet szantażu 
przedsięwzięcia. Radny obserwuje, że ci panowie, którzy odpowiadają, jeśli chodzi o organ 
prowadzący te drogi, mają się dobrze przynajmniej z wyglądu. Może jako wyraz dezaprobaty 
nie zapraszać ich jakiś czas na uroczości. 
Przewodniczący Rady powiedział, że faktycznie przez 25 lat istnienia samorządu 
powiatowego na terenie powiatu żadna droga wojewódzka nie była naprawiana. Te 25 lat coś 
mówi. Przewodniczący wyraził swoją opinię, że nie jest zadowolony z pracy samorządu 
województwa, ponieważ jakby chociaż jedna droga była zrobiona to byłby zadowolony.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że jak Przewodniczący Rady nie wie, to niech nie mówi, 
ponieważ jeden odcinek drogi został zrobiony. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy wojewódzki? 
Radny Kazimierz Kaca odpowiedział tak. 
Przewodniczący Rady zapytał gdzie? 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że od Inowrocławia do Włocławka przez miejscowość 
Brzezie. Ten odcinek został zrobiony 12 lat temu i to funkcjonuje. Jeśli czegoś nie wiemy to 
lepiej nie powtarzajmy.  
Przewodniczący Rady powiedział, że Brzezie znajduje się na naszym powiecie, na 
obrzeżach. Przewodniczący Rady podziękował za sprostowanie.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 
Nie było głosów.  
 

16) Zamknięcie XXI  Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady w dniu 30 września 
2020 roku o godzinie 12:57 zamknął XXI Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
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Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokołowały: 
 1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………….  
2) Marta Grzegórska ………………………………. 
  
 


